
Dagsorden til Bestyrelsesmøde 

Deltagere: Mette Kølbæk Pedersen, Emil Rønnow (afbud), 
Jonna Flensborg Nielsen, Jan Pan Nees, Jesper Albæk 
Byrialsen, Brian Nørgaard Albertsen, Lise Pugdahl-
Vilhelmsen, Rikke Brejning Stilling, Anders Pyndt, Knud 
Pedersen og Mette Kloppenborg(afbud) 

Dato og tid: 23.10.2023 kl. 17.00 – 20.00 
Sted: Børnehuset Stjernen 
Mødeleder: Rikke 
Referent: Anders 

 

 Emne  Pun
kt 
typ
e1 

Tid og 
ansvarlig 

Indstilling Referat 

1. 1  Velkomst og godkendelse 
af referat fra sidst.  

B   Godkendt 

2.  Nyt fra Huset O Anders 

Knud 

Mette 

 
 

 

Nyt fra Stjernekøkkenet, oktober 2023: 
Efterårsferien er vel overstået. Det betyder bl.a. at 
vi har Susanne (ernæringsassistent elev) tilbage fra 
10 ugers 1.Hovedforløb på Uddannelsescenter 
Holstebro (UCH). 
Det er skønt at have hende energisk og engageret 
tilbage. 
Vi var dog heldige at have Christina som vikar 
under Susannes skoleophold. 
Også i vores branche er det en udfordring at få 
elever og vikarer! 
 
1.fase af Herning Kommunes arbejde hen imod en 
Klima Handlingsplan er i fuld gang. 
Jeg har deltaget med input på området 
”klimavenlige fødevarer”, sammen med 
repræsentanter for andre køkkentyper i 
kommunen. 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 



Næste fase foregår i embedsværket, - en første 
sammenskrivning/ udkast til handlingsplanen. 
Muligvis bliver vi indkaldt igen efter det. 
Slutteligt er det Byrådet, der godkender / vedtager 
den endelige plan, som forventes at træde i kraft i 
løbet af 2024. 
Planen forventes at indeholde delmål til indfrielse 
indenfor angivne tidsrammer. 
Som det tegner sig nu, får vi, i Stjernekøkkenet, 
ikke problemer med at indfri målene på vores 
område, - men alligevel bestræber vi os naturligvis 
fortsat på at blive lidt mere bæredygtige hver dag! 
 
Hverdagene er fortsat arbejdsomme og 
humørfyldte! 
 
Mette Kloppenborg 
 
Nyt fra Ledelsen: 
Der kommer ikke referat fra samrådsmøderne. 
Næste år kommer der flere minimumspenge 
234.00 + 500.000 2,9-3,1-årig. Vi har Kasper på 
pædagoguddannelsen. Lige nu aflønner vi Kasper 
25 timer om ugen. Når han er færdig, skal han have 
34 timer. Vi er i overvejelse om en ekstra pædagog 
til de mindste børnehavebørn for pengene for de 
2,9-3,1-årige. Penge i plus vil vi gerne bruge at 
sætte nogle op i tid hvis de ønsker det? Vi holder 
møde d. 8. dec. Hvor ser ind i 2024. Husk at al 
økonomi afhænger af børnetal, så der prøver vi 
også at tænke fremad. 
Jeg er ved at afklare med influenzavacciner. Indtil 
videre er der 9 som ønsker det. 



Vores årsnorm system bliver opdateret, hvilket 
gerne skulle give nogle bedre features for os og 
personalet. Knud får det nye på prøve. 
 
Nyt fra Børnehave 
Vi er ramt af to knæskader- Alexander og Lars. De 
er under behandling. 
Jette og Morten K dækker ind for Lars. 
Kasper på Stjernerne afvikler Barsel 1.11 – 31.12.  
Patrik er vikar for Kasper. 
Laurits er vikar for Alexander. 
Christina Stjernerne går på Barsel 13.11. Abbas er 
ansat i barselsvikariat 
Kristina fra Planeterne går på barsel til feb. 24 
2 PA er startet. En på satellitten og en på 
planeterne. 
Jonna er delvis sygemeldt. Hun arbejder 20 timer 
om ugen. 
 
Nyt fra vuggestuen 
Der har været noget halsbetændelse i omløb. 
Heldigvis er det gået lidt på skift ved personalet. 
Ellers kører dagligdagen godt. 
 

3.  Nyt fra 

medarbejderrepræsentan

ten 

 Jonna  Intet nyt 

 

 

4.  Personalesituationen på 

planeterne. 

 Knud 

Anders 

Der har været henvendelser fra nogle forældre 
vedr. lars sygemelding: 
Nogle af de refleksioner, som de pågældende 
forældre har givet videre til mig, har omhandlet, 
hvorvidt de mange voksenskift - og deraf 
mangel på ensartede, stabile og trygge 
strukturer og 'måder at gøre tingene på' samt 
naturligvis alle de problematikker, som knytter 

I Lars sygemelding har vi forsøgt at dække ind med 

kendte voksne. Der gik lang tid inden vi kendte 

omfanget af Lars skade.  

Til at starte med brugte vi Sofie der var kendt i 

huset. 1.10 var Sofie ansat til at være på den nye 

Mælkevej. Her blev Jette sat op i tid og Morten K 



sig til mangel på faste og trygge voksne - på 
Planeterne 3 fortsat kan være forsvarligt. Jeg 
har fået konkrete bud på mulige løsningsforslag 
fra forældrene, som bl.a. går på at kigge ind i 
de(n) velfungerende Planetgruppe(r) og kigge 
på personaleorganiseringen og -fordelingen. 
Dette afhænger selvfølgelig også af, hvorvidt 
der regnes med, at Lars snart vender tilbage. 

som børnene i forvejen kender, blev hentet ind 

som vikar.  

Det er aldrig ønskeligt at stå med en sygemelding, 

men vi forsøger altid at løse det på den bedst 

mulige måde for hele huset.  

At der kommer en barsel oveni, er jo lykkeligt for 

Lars. Vi forsøger stadig at dække ind med de 

voksne børnene i forvejen kender. 

Vi hører at det arbejde, der har været lagt i 

organisering og fordeling begynder at virke. 

5.  Sprogbruget og den gode 

tone 

O Mette 

Brian 

Hvordan snakker vi til og om børnene. 

Hvad arbejdes der med. 

Bestyrelsen blev orienteret. 

6.  Madordningen: 

-Et sundt frokosttilbud 

-Mellemmåltider 

 Knud På forældremøde for Planeterne var der gang i 

en livlig diskussion om mængden af mad. Dette 

husker Knud nok også. For at gøre det 

konstruktivt, blev det aftalt, at punktet igen 

vendes på bestyrelsesmøde. Jeg tænker 

desuden, at dette giver god mening, da det ofte 

opleves, at der ved eftermiddagsmad ofte er 

børn, som gerne vil have 2. gang, men bliver 

afvist, fordi der så ikke er nok mad. 

Det er diskuteret, og der er enighed om at børnene 

ikke skal sulte. 

Køkkenet kan informere om, at der er mad med 

retur hver dag. 

Hvis en gruppe oplever at der mangler mad, går de 

i dialog med køkkenet. Der afholdes månedlige 

køkkenmøder, hvor der også justeres. 

 

7.  Opfølgning fra sidste 

møde på organisering 

 

D  Besluttet på sidste møde: 

Der arbejdes sammen personalet ind i hvordan 

vi bedst muligt fordeler os i børnehaven. Det er 

især i forårsmånederne, vi er presset på 

pladsen, da det er i de måneder børnetallet 

topper og personalet render stærkere. Her skal 

vi dog sikre kvaliteten.  

Ligeledes kommer vi til at se på vores rum og 

indretning.  

Vi har på personalemøder snakket organisering og 

ønsker til rum. 

Vi er ved at være landet på at: 

Træværksted ved garderoben bliver til 

modtagerum for den nye årgang. Satellitten 

kommer til at være i samme område – Grov 

værksted, legerum, og Cafe område 

Organisering 1.10.23 



Vi taler også ind i struktur i hverdagen og 

pædagogik.  

At vi i samme mdr. står med 2 længerevarende 

sygemeldinger på det team, som modtager de 

nye børn. Håber vi ikke sker igen.  

I forhold til normering bruger vi alle de penge vi 

har til rådighed. Heldigvis kommer der lidt flere 

kroner til os næste år, da taksten for de 2,9-3,1-

årige ændres fra børnehavetakst til 

vuggestuetakst, og der kommer også lidt flere 

kroner til minimumsnormeringer. 

Vi havde en god drøftelse og tager punktet op 

igen på næste møde. Det er i alles interesse at 

gøre det bedst muligt for børnene. 

Opsummeret skal der arbejdes ind i: 

Organisering 

Ressourcer 

Pædagogik 

Rum og indretning 

6:30 – 7:00 Fælles åbning i cafe og køkken 

7:00 – 16:40 

 

 

 

 

7:00 – 16:40 

 

 

 

7:00 

 

7:00 

Ny årgang (Mælkevej) fast 
base i modtagerum (gl. 
træværksted) hele dagen.  
 
Satellitter base i Grov 
værksted/cafe                     
område 
 
Planeter i område krea/sal og 
1 sal 
Stjerner i område krea/sal, 1 
sal  

8:15 

 

8:15 

Planeter base på Oasen 
 
Stjerner base på 
Teatertorv/sfo 

13:30 -16 Planeter og Stjerner er fordelt 

på Oasen, krea/sal område og 

udeområde. Mulighed for også 

at bruge rum på teatertorv 

16 – 16:40 

 

 

Fælles luk 



 
Det vil være godt at få informeret 

vuggestueforældrene om den ændrede 

organisering i børnehaven. Anders sender info ud 

til forældrene og personale i vugestuen. 

8.   Forældrehenvendelse 

vedr. morgenmad i 

vuggestuen. 

   

 

 

Der er ønske om morgenmad eller at man kan have 

noget med i hånden. Det kan man ikke. 

Børnene skal være mætte/spist af, når de møder i 

vuggestue. 

Vi holder ved den beslutning som er truffet. Vi 

sender den ud til forældrene igen. 

9.  Evt.   Lise træder ud af bestyrelsen 1 maj, du hun 

flytter. 

 

 

 



Godkendt af: 

 

 

 

Mette Kølbæk Pedersen (Forældrerepræsentant)  Emil Rønnow (Forældrerepræsentant) 

 

 

 

 

Jan Pan Nees (Forældrerepræsentant)    Jonna Flensborg Nielsen (Personale repræsentant) 

 

 

 

 

Jesper Albæk Byrialsen (Forældrerepræsentant)  Brian Nørgaard Albertsen (Formand) 

 

 

 

 

Lise Pugdahl-Vilhelmsen (Næstformand)   Rikke Brejning Stilling (suppleant) 

 


